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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2016-05-17, § 17 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 17 maj 2016 kl. 17.00 – 18.30 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 17 maj 2016 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Roger Orwén (MP) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

Joar Forssell (L) 

   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Ellinor Rindevall (S) för Mattias Vepsä (S) 

Cecilia Berggren (V) för Rikard Warlenius (V) 

 

 
Ersättare: 

Annika Ödebrink (S) 

John Myhrman (M) §§ 7-28 

Alicja Lindell (M) 

Harald Eriksson (M) 

Sabine Pettersson (L) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) 

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Gustaf Landahl, Lena Mittal, 

Karin Nilsson, Mikael Nyberg, Juha Salonsaari, Emily Tjäder, Malin 

Täppefur och personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-25, 27-28 samt 

borgarrådssekreteraren Peter Kogg. 
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 § 17 
Minska utsläppen och bygga bostäder vid västra 
Valhallavägen Motion (2016:24) av Karin Ernlund (C)  
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2016-3144 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar godkänna och 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen från kommunstyrelsen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera 

paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 maj 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S), Cecilia Berggren (V), Lars Jilmstad m.fl. 

(M) och Joar Forssell (L) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden 

beslutar att tillstyrka motionen samt att därutöver anföra: 

 

Vi välkomnar miljöförvaltningens inledande synpunkter om 

att bostäderna utefter Valhallavägen skulle utgöra ett viktigt 

tillskott för stadens bostadsförsörjning. Tämligen självklart 

kan tyckas. Därefter kan vi dock ta del av en dyster 

redovisning inför projektet. 

 

Västra Valhallavägen, en plats som idag är en av Stockholms 

mest tätbebodda och där en förtätning enligt utfört 

programförslag förmodligen skulle innebära en än mer 

attraktiv plats för stockholmarna. Programförslaget stötte 

dock på patrull när Länsstyrelsen lät meddela att förslaget inte 

skulle vara förenligt med lagstiftningen då 

kvävedioxidnormen skulle överskridas under de första åren 

framtill 2023. Hänsyn tas inte till att där redan idag bor 

många människor trots att normen överskrids, lagstiftningen 

skiljer tydligt mellan befintlig och ny bebyggelse. Detta är 

allvarligt ett problem för en växande stad. 
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Arbetet med programförslaget har pågått i över två år. Nu 

skjuts det på framtiden på grund av en regelomständighet som 

inte staden rår över. Utöver befogad kritik mot den nationella 

lagstiftningen anser vi även att omständigheten kring 

kvävedioxidnivåerna borde ha kunnat förutsetts bättre av 

staden när programarbetet inleddes 2014. Att arbetet stoppats 

är inte bara olyckligt mitt i en bostadskris, det framstår också 

som ett slöseri med skattebetalarnas pengar. 

 

Motionens huvudsakliga syfte är att på lokal nivå komma 

tillrätta med luftproblematiken. Föreslagna åtgärder räcker 

kanske inte hela vägen före 2020, men trots detta anser vi att 

insatserna är viktiga för att ge staden fler verktyg för att 

öppna upp för fler bostäder i tätt bebodda lägen. Att minska 

trafiken är kanske det viktigaste verktyget, vilket också var en 

av tankarna från början med projektet Västra Valhallavägen. 

Resultatet av Länsstyrelsens besked blir därmed än mer 

frustrerande när stoppet av bygget faktiskt innebär att 

biltrafiken ges företräde - bilarna kan lugnt fortsätta att ta 

plats, utsläppen fortsätter och bostäder stoppas.  

 

Slutligen, stadsbyggnadskontoret visar i sin utredning att 

staden kommer att klara normerna för luftkvalitet i området 

någon gång mellan 2020 och 2023. Det är då särskilt 

besynnerligt att staden inte kan tillåtas att fortsätta med 

projektet då projektet uppenbarligen har framtiden på sin sida. 

Nu förlorar staden dyrbar tid när projektet läggs på is. Vi har 

respekt för att staden följer Länsstyrelsens anvisningar som i 

sin tur följer lagen, men vi vill kraftfullt betona det orimliga i 

att en stolpig lagstiftning nu sätter stopp för aldrig så behövda 

bostäder i ett av Stockholms mest populära och tätbebodda 

områden. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Cecilia 

Berggren (V), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Joar Forssell (L). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet 

med hänvisning till sitt förslag. 
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 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


